



Deutscher Behindertensportverband e.V.  
National Paralympic Committee Germany

## **COVID-19 Vaccination conditions of participation for FIS Para Nordic European Cup 28.10.-30.10.2022 in Oberhof/Thüringen**

- **Prerequisite for the participation is the compliance with the 2-G+ rule (vaccinated/healed + tested).**

This means that participants must prove that they have been fully vaccinated\* with a COVID-19 vaccine approved in the EU in accordance with the legal requirements of the Federal Republic of Germany and that at least 14 days have passed since the last vaccine was administered or that they have survived a SARS-CoV-2 infection and are also considered to have recovered in accordance with the legal requirements of the Federal Republic of Germany. In deviation from the federal German legal requirements, the second vaccination is also recognized for up to four months after receipt. In addition, the certificate of a negative antigen rapid test (maximum 24 hours old) or a PCR test (maximum 48 hours old) must be submitted. Athletes under 12 years of age are exempt from the vaccination requirement.

- The vaccination status or the convalescent status (according to currently valid guidelines) as well as the certification of the negative test result must be proven to the organizer.
- Wearing medical masks indoor is mandatory when not competing, training and warming up

This is an excerpt from the General Hygiene Concept for Competitive Sports of the national paralympic committee (as of 19.08.2022, this can be viewed at [www.dbs-npc.de](http://www.dbs-npc.de)).

\*From October 1, 2022: three vaccinations (interval of at least three months between second and third vaccination) or two vaccinations if an infection proven by antibody test occurred before the first vaccination, an infection proven by PCR test occurred before the second vaccination or an infection

proven by PCR test occurred after the second vaccination and 28 days have passed since the testing.

# COVID-19 Impfschutz Teilnahmebedingungen für die FIS Para Nordic European Cup 28.10.-30.10.2022 in Oberhof/Thüringen

- **Voraussetzung für die Teilnahme ist die Einhaltung der 2-G+-Regel (geimpft/genesen + getestet).**

Diese besagt, dass Teilnehmende den Nachweis erbringen müssen, dass sie mit einem in der EU zugelassenen COVID-19-Impfstoff entsprechend der gesetzlichen bundesdeutschen Vorgaben vollständig geimpft\* wurden und nach Gabe der letzten Impfstoffdosis mindestens 14 Tage vergangen sind oder eine SARS-CoV-2-Infektion überstanden und ebenfalls entsprechend der bundesdeutschen gesetzlichen Vorgaben als genesen gelten. Abweichend zu den bundesdeutschen gesetzlichen Vorgaben, wird zudem die Zweitimpfung für bis zu vier Monate nach Erhalt anerkannt. Ergänzend ist die Bescheinigung eines negativen Antigen-Schnelltests (maximal 24 Stunden alt) oder eines PCR-Tests (maximal 48 Stunden alt) vorzulegen. Von der Impfpflicht ausgenommen sind Athlet\*innen unter 12 Jahre

- Der Impfstatus bzw. der Genesenenstatus (nach aktuell gültigen Vorgaben) sowie die Bescheinigung des negativen Testergebnisses ist gegenüber dem Veranstalter nachzuweisen.

Dies ist ein Auszug aus dem Allgemeinen Hygienekonzept für den Leistungssport des DBS (Stand 19.08.2022, dieses ist auf [www.dbs-npc.de](http://www.dbs-npc.de) einsehbar).

\*Ab dem 1. Oktober 2022: drei Impfungen (Abstand von mindestens drei Monaten zwischen zweiter und dritter Impfung) oder zwei Impfungen, wenn vor der erste Impfung eine mit Antikörpertest nachgewiesene Infektion erfolgte, vor der zweiten Impfung eine mit PCR Test nachgewiesene Infektion erfolgte oder nach der zweiten Impfung eine mit PCR-Test nachgewiesene Infektion erfolgte und seit der Testung 28 Tage vergangen sind.